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UITNODIGING
De jaarvergadering is op 13 december in de Voorhof.
De vergadering begint om 20.00 uur. U bent van harte 
uitgenodigd. 

Beste leden
De vereniging heeft nogal last van 
roofvogels. ‘Oo’, zult u denken, 
‘daar heb ik niks van gemerkt’. 
Nou, het gaat ook niet over die 
gevederde vrienden, maar om per-
sonen.
Het komt wel erg vaak voor dat er 
spullen worden meegenomen die 
nog niet van eigenaar zijn veran-
derd, of het nu om een zak stro 
gaat of een speciekuip. Het wordt 
zelfs uit schuurtjes gehaald van 
leden die niet meer onder ons zijn. 
Kwalijke zaken. Het zal duidelijk 
zijn dat als dit gedaan wordt door 
leden, er voor hen geen plaats 
meer is bij onze vereniging.
Wil je iets van een lege tuin heb-
ben, vraag het eerst, want het is 
niet de eerste keer dat een tuin 
werd verhuurd en er alsnog plan-
ten en tegels waren verdwenen.

Even iets anders. Het kan bij een 
enkeling voorkomen dat de nota 
voor de huur iets afwijkt van de 
vorige. Dit kan komen omdat 
verschillende tuinen afwijkende 
maten blijken te hebben.

Alvast goede feestdagen gewenst.
Het bestuur

Pauselijke aardappels?
Dit voorjaar kregen we het 
aanbod om eens een aparte 
aardappel te proberen. Dit 
aanbod kwam van de The 
Patato Company uit 
Emmeloord. Bij dit aanbod 
werd de volgende vraag 
gesteld:
Wij, van aardappelhan-
delshuis The Potato 
Company uit Emmeloord, 
willen ter promotie van de 
paarse truffelaardappel 
"Bergerac", pootgoed uit-
delen aan volkstuinverenigingen. 

De paarse aardappel blijft na het 
koken (in de schil) paars en geeft 
extra kleur op het bord. De aard-
appel is bloemig van structuur en 
is geschikt om friet en chips van te 
maken of om in een salade te ver-
werken.

Naast de kleurrijke eigenschap is 
de Bergerac erg gezond. Hij zit vol 
met antioxidanten en vitamine C. 
Uit Amerikaans onderzoek is 
gebleken dat een paarse aardap-
pel stamcellen van dikke darm-
kanker afbreekt en uitzaaiing van 
de ziekte voorkomen. 
Wetenschappers denken dat het 

resistent zetmeel, een onverteerbaar 
soort zetmeel, de darmbacteriën 
helpt een vetzuur te produceren dat 
ontsteking tegengaat en de cellen 
helpt afbreken.

Het allermooiste is dat onze 
Bergerac ook nog een hele lekkere 
aardappel is. Hierbij een link voor 
meer informatie: http://
www.tpc.nl/bergerac  

Nou is mijn vraag of wij jullie een 
doosje met pootgoed kunnen 
toesturen (geheel vrijblijvend)? 

Waarom niet geprobeerd? Dus zo 
rond eind april kregen we, naar ik 
meen, een 8 tal netjes met deze 
aardappel.  (Vervolg op blz. 8) 
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Hierbij nodigen wij u uit tot het bijwonen van onze jaarlijkse algemene ledenvergade-ring 
op 13 december in “De Voorhof” aanvang 20.00 uur.

AGENDA 13 DECEMBER 

1. Opening

2. Mededelingen

3. Notulen 13 december 2016 (zie hiernaast)

4. Ingekomen en uitgaande post

5. Jaarverslagen en financiële zaken
5.1 Verslag van de secretaris (blz. 3)
5.2 Verslag van de penningmeester (blz. 5)
5.3 Vaststelling begroting (geen wijzigingen         

huur en contributie)            
5.4 Kascontrolecommissie ( dhr. J. Geluk en     

dhr. J. Tijssen; reserve is mevr. 
           Timmerman)
5.5 Benoeming nieuwe kascontrolecommissie
5.6 Tuinkeuringscommissie (wie  wil zich
           inzetten) (blz. 5)

6. Bestuursverkiezing
            Aftredend zijn de heren Ashok Somai (secre

taris) en Arend Mulder (algemeen be
stuurslid) . 

Ashok Somai is herkiesbaar.
 

Arend Mulder is niet herkiesbaar. 
           Het bestuur draagt de heer AlbertJan van de 

Kamp voor als nieuw bestuurslid.
          
           Indien de leden één of meer  tegen
           kandidaten wensen voor te dragen, dan
           kunnen zij dit schriftelijk, met handteke
           ningen van ten minste 10 leden tot 1 uur 
           voor de aanvang van de vergadering
           aanmelden bij de voorzitter.

7. Strook tuinen afstoten of niet.  
Bestuur vindt nu nog niet. (zie blz.6 )

8. Borgsom (Info op vergadering)

9. Rondvraag

10. Pauze ??

3  Verslag van de Algemene 
ledenvergadering van 13 december 2016

Aanwezig : 22 leden
Afwezig met kennisgeving: P. de Lange

1. Opening:
    De voorzitter opent de vergadering en heet 
een ieder welkom.

2. Mededelingen:
    Er kan koemest geleverd worden. Als hier 
belangstelling voor is dan kan het geregeld 
worden. De vergadering stemt toe. Er zal voor 
gezorgd worden.

3. Notulen:
    Op de website is ook een thema vraag en aan-
bod toegevoegd. Is men op zoek naar iets of wil 
men wat kwijt, dan kun je dit op de website 
plaatsen (alleen zaken aangaande de tuin).
Doorgeven via Albert-Jan v/d Kamp.

    Dumpen van mest vanuit het Ponypark is 
verboden. Dit gebeurt alleen op afspraak met 
dhr. Cleef. Iedereen is vrij om zelf mest te 
regelen. Let wel op dat het vrij direct weg 
gehaald wordt of plaats een bord, anders gaan 
misschien anderen er mee van door.

4. Ingekomen en uitgaande post
    Er zijn brieven en mails verstuurd 
aangaande huur en opzeggingen.

5. Jaarverslagen en financiële zaken:
    Verslag van de secretaris – goedgekeurd/ 
vastgesteld.

    Financiën: De penningmeester geeft een 
korte toelichting op de financiële zaken. Dhr. 
Verspaget geeft aan om de huur met € 1,-- en de 
contributie met € 2,-- te verhogen. Dhr. 
Jochemsen geeft aan om de contributie gewoon 
te verhogen. Na een korte discussie besluit de 
vergadering om het voorstel van het  bestuur te 
volgen. Contributie wordt voor het nieuwe 
seizoen verhoogd van € 6,-- naar € 10,--.



  

    De begroting wordt 
goedgekeurd/ vastgesteld.

    Kascontrolecommissie doet 
verslag – de boeken zijn gecontro-
leerd en akkoord bevonden.
Aan het bestuur wordt decharge 
verleend. Dhr. Verspaget wordt 
bedankt voor zijn diensten.
    Nieuwe kascontrolecommissie – 
Dhr.-en J. Geluk en Tijssen met als reserve mevr. Timmerman.

    Keuringscommissie;
    De keuringscommissie heeft diverse keren gecontroleerd. Er waren 
veel vuile tuinen. Al deze leden hebben een brief gekregen om het 
onkruid en dergelijke te wieden en de tuin te onderhouden. Zij hebben 
dit voor de laatste keer gedaan, want zowel dhr. C. Aarsen als mevr. J. 
Langendijk stoppen met keuren. Mevr. Langendijk verlaat ook de 
vereniging.
    Beide worden bedankt voor de verleende diensten en krijgen een 
cadeaubon. Mevr. J. Langendijk is niet aanwezig, de voorzitter zal dit 
langs brengen.

6. Bestuursverkiezing
    De termijn voor de voorzitter is afgelopen; hij is echter herkiesbaar.
    De voorzitter wordt bij acclamatie herkozen.

7. Rondvraag:
    Door aanwezigheid van bijen op de tuin wordt aangegeven door de 
leden dat het niet wenselijk is om bijen op de tuin te houden. Dit met 
name  door ervaringen uit het verleden, dat leden zijn gestoken door 
bijen en deze nare gevolgen hebben gegeven.
    Garantzadenfolder wordt door een van de leden verspreid (Dhr. 
Kluin) . De vereniging staat hier helemaal buiten.
    Wordt aangegeven om een opendag te organiseren of door middel van 
publicaties of iets dergelijks  meer leden te krijgen. Reactie: In het ver-
leden zijn open dagen georganiseerd, waar de opkomst minimaal was. 
Ook worden regelmatig, vooral in het voorjaar, stukjes in Bidding-
huizen Aktueel gepubliceerd en op de website gezet.
   Opgemerkt wordt dat de tegelpaden niet overal goed liggen. Het zou 
prettig zijn als dat met elkaar wordt onderhouden. Het onderhoud 
ervan hoort bij de betreffende tuin.

8. Pauze

9. Na de pauze
    Presentatie over aardbeiplantjes vermeerderen door dhr. J. 
Henselmans van het  aardbeiplantje: http://www.aardbeiplantje.nl. Een 
interessante en boeiende presentatie.
Ashok Somai.

5.1 Verslag secretaris seizoen 
2016/2017 

Het bestuur is een paar keer bij 
elkaar geweest. Hierbij zijn de 
lopende zaken besproken. 
Daarnaast is er regelmatig mon-
deling of telefonisch contact 
geweest met zowel DB als AB.

Diefstal en vernieling;
Ook dit jaar is melding gemaakt 
van diefstal of ontvreemding van 
pompoenen en groenten uit diverse 
tuinen. Ook zijn er vervelende ver-
nielingen aangericht, zoals het 
stuk(eruit) snijden van een kas en 
het wegknippen van gaas. Bij dief-
stal en vernielingen vragen wij de 
leden altijd aangifte te doen bij de 
politie en het aan het bestuur te 
melden. Vriendelijk verzoek aan de 
leden om de boel een beetje in de 
gaten te houden. 
U mag gerust mensen aanspreken 
van wie u denkt dat zij niet op het 
complex horen.

Plantjesdepot.
De vraag is of we dit nog moeten 
handhaven. De laatste jaren is er 
nauwelijks of geen aanbod van 
plantjes. Er is wel vraag naar, 
want ik zie regelmatig leden op 
zoek gaan.

Branden afval
Ook voor de komende vijf jaar heb-
ben wij een vergunning gekregen 
om te branden.
Van begin oktober tot en met eind 



  

april kan er gebrand worden;  
alleen in overleg met bestuursle-
den. Heeft u snoeihout te verbran-
den laat het dan weten a.u.b. De 
heer Arend Mulder coördineert dit 
als ‘brandmeester’. Er zijn een aan-
tal regels aan verbonden zoals: 
Bellen naar de gemeente. Er mag 
alleen tussen 9.00 uur en 17.00 
uur gebrand worden en van 
maandag tot en met vrijdag. De 
wind mag niet in de richting van 
bewoond gebied waaien en de 
vergunning moet kunnen worden 
getoond. Er moet altijd toezicht 
zijn en water bij de hand en zo nog 
wat andere regels.
Het gebeurd nog steeds dat er le-
den zijn die zelf gaan branden.
Als de politie in zo’n geval bij u 
komt dan zijn alle kosten voor uw  
eigen rekening.
Ook het verbranden van afval in 
een vuurkorf of iets dergelijks is bij 
wet verboden in het openbaar. 
    
Het is niet de bedoeling dat op de 
niet uitgegeven  tuinen afval wordt 
gedumpt of dat er wordt beplant 
met pompoenen of iets dergelijks 
zonder dat het bestuur hiervan af 
weet.     
In het seizoen 2016-2017 is veel 
onderhoud gepleegd aan vrijstaan-
de tuinen door dhrn. A. Mulder,
J. Booij, C. Aarsen en A. Somai o.a; 
spuiten en wieden. Ook hebben wij 
bij een drietal verhuurde tuinen 
het onkruid moeten wieden omdat 
deze in zaad was geschoten en      
waar mogelijk gespoten.
                                             
    Tot slot.
Langs deze weg wil het bestuur 
een ieder dank zeggen voor zijn of 
haar medewerking in  welke vorm 
dan ook verleend aan de vereni-
ging. 

   Secretaris. Ashok Somai

Mededeling
Even een opmerking over de 
nota voor de huur en het 
lidmaatschap die in december 
weer in de bus zal vallen. We 
overwegen om, daar waar we de 
emailadressen te hebben van de 
leden,  dit of volgend jaar de 

nota via e-mail toe te sturen. 
Dat scheelt ons een 
brievenbusgang. 
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FINANCIEEL JAAROVERZICHT 2015-2016 EN 
BEGROTING 2017

5.6 Verslag van de 
tuinkeuringscommissie.

In het seizoen 2016-2017 heeft de  
tuinkeuringscommissie 
(tuinkeuringscie) zes keer gekeurd. 
Tussendoor zijn ook enkele tuinen 
gekeurd op phytophthora, onkruid, 
over waaiende zaden en een  over-
hangende bramenstruik. Dit voor-
al na  klachten van omliggende 
buren. Een tweetal leden moest 
het loof van de aardappelen zo 
gauw mogelijk verwijderen en één 
lid loof met tomaten.
Ook hebben wij bij een drietal ver-
huurde tuinen het onkruid moeten 
wieden omdat dit in zaad was ge-
schoten en waar mogelijk is ook 
gespoten tegen onkruid.

In het afgelopen seizoen zijn er 
ongeveer 25 leden aangeschreven 
door de tuinkeuringscie  om hun 
tuin goed te onderhouden door o.a.:
* Onkruid te wieden – naast/
achter schuur/kas en onder fruit-
bomen.
* Houtwal verwijderen.
* (Restant) rommel opruimen.
* Naast gelegen vrije tuin leeg te 
maken – het is niet de bedoeling 
om een vrije tuin als dumpplek te 
gebruiken.

Eén lid werd boos op het aan-
schrijven door de tuinkeuringscie, 
omdat de tuin ernaast veel te  vuil 
was. Naar zijn idee waaide er veel 
rotzooi op zijn tuin en kon hij dit 
niet goed onderhouden. Een ander 
lid heeft een stuk opgezegd omdat 
de naast gelegen tuin niet wordt 
onderhouden. Zelfde probleem dus.
Vanuit de tuinkeuringscie is dit lid 
een paar keer erop gewezen dat 
het onderhoud van zijn tuin te 
wensen overlaat. Ook heeft de 
voorzitter een stevige brief 
gestuurd.
Een ander lid was in de veronder-



 6

stelling dat de keuringscommissie 
op de hoogte was van ernstige 
privé problemen, waardoor hij de 
tuin niet goed op orde kon houden. 
Omdat dit niet bekend was kreeg 
ook hij een brief en was hier erg 
verbolgen over.
Blijkt eens te meer hoe belangrijk 
het is de keuringscommissie op de 
hoogte te stellen van eventuele 
problemen. Daar kan dan reke-
ning mee worden gehouden.

Van de zomer is aan verschillende 
leden gevraagd om de paden te 
herstellen en de tegels netjes recht 
te leggen. Enkelen hebben hier 
gehoor aan gegeven. Namens het 

bestuur dank daarvoor.
Goed voorbeeld doet misschien 
goed volgen?

De  tuinkeuringscie bestaat uit 
dhrn T. Pouderooijen en A. Somai. 
Ook dhr. J. Booij heeft enkele ke-
ren meegelopen voor de keuring. 
Het bestuur zou het prettig vinden 
als er een onafhankelijke  tuinkeu-
ringscie zou zijn. Dus leden voel u 
geroepen, ontlast het bestuur en 
meldt u aan om zelf te keuren.
De keuringscommissie

8. Standpunt niet afstoten 
strook
Het bestuur heeft lang gewikt en 
gewogen wat te doen met de lege 
tuinen en, onlosmakelijk hiermee, 
of de strook langs het weiland moet 
worden afgestoten?
In z’n totaliteit is er op dit moment 
62 are vrij. Hiervan ligt 25,5 op die 
strook langs de wei.
Het bestuur is van mening dat 
vooralsnog geen strook wordt afge-
stoten. Hierbij spelen de volgende 
overwegingen een rol.
Wanneer de strook wordt afge-
stoten, is duidelijk dat een deel van 
de leden op deze rij niet mee zal 
gaan. Dit heeft vooral te maken 
met de leeftijd. Gevolg hiervan is 
dat er nagenoeg geen opvulling van 
de lege tuinen zal plaatsvinden 
binnen het complex. Bovendien 
heeft dit ook invloed op de inkom-
sten.
Voorzichtige veronderstellingen: 3 
opzeggingen en 18 are minder in 
gebruik geeft (18 x €12,50 + 3 x 
€10 = ca. € 255 (huur en lidmaat-
schap) minder inkomsten. 3 leden 
hebben elders op het complex een 
tuin en 3 andere leden [4 a 6 are] 
verhuizen mogelijk wel. 
Een strook afstoten naar gemeente 
van ca. 50 are (inclusief pad) geeft 
ca. €500 minder pacht naar de 
gemeente.

Wat zwaar heeft gewogen is het 
feit dat het om o.a. leden gaat die 
al lang lid van de vereniging zijn – 
meer dan 30 jaar - en die we als 
bestuur niet zomaar willen laten 
vallen. We hebben tenslotte ook 
een sociale verantwoording.
Ook niet onbesproken mag worden 
dat we niet weten wat er na 2020 
gaat gebeuren. Mocht verplaatsen 
wel in beeld komen dan zouden 
deze mensen twee keer in relatief 
korte tijd moeten verhuizen.
Neemt niet weg dat er volgend jaar 
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een heel ander beeld kan zijn 
ontstaan.

Een punt van zorg is, los van het 
wel of niet afstoten, het onderhoud 
van de lege tuinen. Graag hulp en 
of suggesties!!!
Het bestuur

Integraal uit een artikel van de 
Volkskrant 11 mei 2016 – 
verslaggever Maarten 
Keulemans
Oranje wortel ooit hippe groente.

Voor het eerst zijn de genen van de 
wortel in kaart gebracht. En wat 
blijkt: de wortel was al oranje voor 
het Huis van Oranje zich aan-
diende. Dus door die mythe kan 
een streep.

Een mode gril voor kleurrijk voed-
sel moet ervoor hebben gezorgd dat 
wortelen oranje zijn. Twijfelachtig 
is of liefde voor het Nederlandse 
koningshuis daarbij een rol speel-
de, zoals de overlevering wil. 
Eerder lijkt het erop dat de mens 
de oranje gekleurde wortel meer-
dere keren heeft omarmd als hip-
pe, nieuwe groente. Dat blijkt al-
thans uit de eerste volledige dna-

kaart van de wortel, deze week 
door een internationaal onder-
zoeksteam gepubliceerd in Nature 
Genetics.
De voorlopers van de huidige wor-
teltjes waren overwegend wit, al 
komen er ook gele en paarse voor. 
Maar in de 16e eeuw veranderde 
dat, toen met name Hollandse 
boeren verantwoordelijk waren 
voor de definitieve doorbraak van 
de oranje wortelsoorten die van-
daag de norm zijn. Kennelijk als 
saluut aan het opkomende huis 
van Oranje., volgens een vaak her-
haalde theorie. Maar hard bewijs 
voor die gedachte ontbreekt en op 
schilderijen en prenten duiken 
oranje wortels al sporadisch op 
sinds de Romeinse tijd, stelt onder 
meer de Britse onderzoeker John 
Stolarczyk, curator van een online 
Wereldwortelmuseum. “Het punt 
is dat de oranje wortel er eerst was 
en Hollands nationalisme pas 
daarna”.
De analyse van alle 32.113 genen 
van de wortel onderstreept nu in 
elk geval dat de eigenschap “oran-
je” niet toevallig is ontstaan. Er is 
doelbewust op gekweekt, vertelt 
hoofdonderzoeker Phillip Simon 
van de Universiteit van Wisconsin 
aan de telefoon. “Oranje wortelen 
groeien niet beter of slechter. Dus 
kennelijk heeft men puur op kleur 
geselecteerd. De oranje kleur is 
weliswaar een teken dat de wortel 
gezond is – want tjokvol bètacaro-
teen, voorloperstof van vitamine A 
– maar daarvan had men destijds 
geen benul, zegt Simon. “Mijn gok 
zou zijn dat wortelen op een gege-

ven moment de voedselmode wer-
den van de 16e eeuw”. Daarvoor 
zijn ook andere redenen denkbaar 
dan liefde voor het huis van 
Oranje. Zoals eigendomskwesties. 
“Die oranje eigenschap maakt hem 
herkenbaar. Misschien begreep 
een slimme Europese boer dat 
kleur handig is om te weten welke 
wortelen uit jouw zaadjes komen 
en welke niet”. Een andere moge-
lijkheid is dat men het voedsel 
eenvoudigweg fleuriger wilde ma-
ken. Veel zeggend is de ontdekking 
in het worteltjes-dna dat er niet 
één mutatie is die de wortel op 
oranje zette, maar minstens twee. 
“Dat kan duiden op een meervou-
dige oorsprong, bijvoorbeeld in het 
Midden-Oosten of het Romeinse 
Rijk”, zegt Simon. “We beginnen 
dit nog maar net te doorgronden”. 
Vaststaat wel dat de definitieve 
doorbraak van de oranje wortel 
plaatsvond toen Hollandse boeren 
hem – om wat voor redenen ook – 
in de 16e eeuw op grote schaal gin-
gen kweken. Begrip van de geneti-
ca achter de oranje kleur is belang-
rijk om ook het vitamine-A-gehalte 
van andere gewassen te kunnen 
vergroten, denkt Leidse plantene-
coloog Klaas Vrieling, niet betrok-
ken bij het onderzoek. Ook Vrie-
ling denkt niet dat de wortel een 
steunbetuiging aan de Oranjes 
was. 'Uit deze studie blijkt inder-
daad dat er strenge selectie is ge-
weest op de kleur”. Maar er zijn 
goede aanwijzingen dat de oranje 
wortelen er al eerder waren. De 
theorie dat de wortel oranje werd 
als steun aan Oranje slaat onder 
meer terug op een maatregel die 
Haagse Patriotten in 1758 namen 
nadat ze Willem V uit de stad had-
den verdreven. De kleur oranje 
werd verbannen en op de markt 
mochten wortelen alleen worden 
verkocht met het groene loof er 
duidelijk zichtbaar aan.



Volkstuinvereniging Biddinghuizen
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Contributie: € 10 per jaar
Tuinhuur: € 12,50 per are (100m2) per jaar
Rekeningnr. vereniging NL78RABO 0348 1245 70 
t.n.v. M. Bouw
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Vervolg 1e pagina
Helaas was er weinig animo bij de 
leden om het eens te proberen. 
Met mezelf meegerekend een drie-
tal personen, geloof ik. Zou hier 
ook weer het gezegde opgaan van 
die boer wat ie niet kent ........
Helaas kon ik ze pas in mei poten; 
de gortdroge grond speelde parten. 
Gelukkig heeft Ashok mij gehol-
pen met deze klus.

Zo eind september heb 
ik ze gerooid. Een 
beetje noodgedwongen, 
want de phytophthora 
had toegeslagen. 

Ondanks flink spuiten ging het 
toch mis. Mogelijk was het middel 
niet het juiste of iets dergelijks, 
hoe het ook zij, het bleken al leuke 
aardappeltjes te zijn. Op de foto op 
de voorpagina zijn ze te zien.
Het is een wat vast kokend aard-
appeltje en het ziet er op je bord 
erg grappige uit. De Bergerac 
heeft, naar men vindt, een noot-
achtige en zoete smaak.
Wat is er nog meer over te vertel-
len?
De Bergerac aardappel komt van 
origine uit Frankrijk. Het is een 
paars-witte vlezige aardappel, ook 
wel truffelaardappel genoemd. De 
schil is paars-zwart. Het kenmer-
kende aan deze aardappel is de 
witte ring onder de schil.
O ja, wat geschreven wordt over 
dat Amerikaanse onderzoek zou ik 
vooralsnog maar met een korrel 
zout nemen. Amerikanen tonen 
wel vaker iets aan wat ze graag 
willen zien.
Jan Booij

Hoe de wortel een wortel werd.
De wortel stamt af van een gewas 
dat zich rond de 100 miljoen jaar 
geleden, in het tijdperk van de di-
nosauriërs, afsplitste van achter‐
eenvolgens de druif, de kiwi en de 
voorouder van de huidige aardap-
pel en de tomaat. Daarna onder-
ging het gewas twee verdubbe-
lingen van zijn genoom.
Een startschot voor verdere snelle 
ontwikkeling, want het gewas ver-
kreeg zo een “extra set genen om 
mee te spelen”, zoals Vrieling zegt. 
Het mondde uit in een gewasfami-
lie waaronder ook selderie, pasti-
naak, peterselie, venkel en korian-
der vallen.
Witte wortelen werden voor het 
eerst vermeld in kruiden- en recep-
tenboeken uit de klassieke oud-
heid.; de vroegste melding van 
gekweekte gele en paarse wortel 

stamt uit de tijd rond het jaar 900 
in Midden- Azië.
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